
ROK 2023 

 

Po dvou letech kovidového šílenství nastal v životě společnosti, a tím pádem v životě našeho 

sboru, zase normální běh. Sice společenské dění a především rostoucí ceny všeho zboží (tedy 

i stavebního materiálu) a hlavně energií, plynu a pohonných hmot stále ovlivňovala válka, 

kterou v únoru 2022 rozpoutalo Rusko proti Ukrajině, ale naštěstí do našeho hasičského 

života se to nepromítlo až takovou měrou. V pátek 13.1.2023 jsme tak mohli na areálu 

uspořádat výroční valnou hromadu SDH Kravaře. Sešlo se nás 31 členů, starších 18 let a 

s radostí jsme přivítali i hosty, kterými pro letošek byl místostarosta města Kravaře pan 

Martin Schwarz a jako tradičně i zástupci hasičů z Dvořiska a Koutů. Tradiční byl i průběh 

valné hromady, na které jsme si nejprve vyslechli zprávy o činnosti ve sboru, v roce 2022, a 

poté si odhlasovali zvýšení členských příspěvků, pro další období, a to na částku 200,-Kč za 

děti do 18 let, 400,- Kč pro členy sboru starší 18 let a 300,-Kč za důchodce. Rovněž byla 

odhlasována jedna změna ve výboru SDH, kdy místo revizorky sboru, za odstupující Vendulu 

Kramářovou, zaujala Romana Jantová.  

Jak již je psáno výše, zejména z důvodu válečného konfliktu na Ukrajině, došlo v roce 2023 

k velkému nárůstu cen za energie, což mělo za následek i nárůst cen za pronájem sálu „U 

Slaninů“, kde jsme tradičně pořádali náš hasičský ples. Museli jsme tak již od počátku počítat 

s náklady, kterými byly 17.000,-Kč za pronájem sálu, 3.000,-Kč za pronájem ubrusů a 

12.000,-Kč za hudbu. Proto jsme zvažovali, zda v roce 2023 uspořádáme dva plesy, jako 

v předchozím období, nebo pouze jeden. Z počátku jsme se rozhodli, že uspořádáme pouze 

jeden, ples v retro stylu,  a to v pátek 17.2.2023, za hudebního doprovodu DJ Mirka Komárka. 

Tento bál byl, k naší radosti, vyprodán poměrně rychle a podařilo se nám prodat 204 

vstupenek, které stály 200,-Kč na osobu. Účastníci plesu prakticky od samého počátku 

zaplnili parket a křepčilo se až do druhé hodiny ranní.  A kdo měl chuť vyzkoušet si své štěstí 

ve hře, mohl si za 10,-Kč zakoupit los o nějakou z cen v naší tombole, která čítala 123 cen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Nadšení ve tvářích hostů našeho bálu nás vedlo k tomu, že jsme se rozhodli zorganizovat ještě 

druhý ples, ve stylu „Black and white“, který jsme chtěli uspořádat v restauraci Slanina dne 

17.3.2023. Nakonec se nám však na tuto akci podařilo prodat jen 70 vstupenek, což by nám 

v žádném případě nepokrylo naše náklady, a proto jsme tento ples zrušili.  

Jarní období patřilo v minulosti, v dění našeho sboru, dorosteneckým běhům a běhu mládeže 

na 100 metrů přes překážky, které jsme organizovali na naší škvárové trati na areálu. Protože 

se však na většině soutěží, organizovaných jinými sboru, začalo přecházet na umělou dráhu, 

naše škvárová již nepřitahovala takovou pozornost závodníků, jako v předchozích obdobích,  

proto jsme se rozhodli tuto soutěž zrušit – uvidíme, jestli se nám někdy podaří dráhu změnit a 

přilákat tak závodníky zpět, do našeho krásného areálu. Ale to je hudba vzdálené budoucnosti.  

Rok 2023 byl věnován velkým změnám prostředí našeho areálu. Zejména jsme se rozhodli 

vybudovat kryté posezení před okny budovy, aby si naši hosté mohli i v případě nepříznivého 

počasí, v klidu a hlavně v suchu, vychutnat občerstvení, které jsme si pro ně připravili. Od 

18.března tak začalo na areálu pracovní dění, kdy nejprve bylo potřeba rozebrat dlažbu, 

provést betonáž pásů do kterých následně byly vyvrtány patky k upevnění konstrukce 

posezení, byla položena dlažba zpět. Ale zároveň bylo potřeba sundat starou střešní krytinu na 

hlavní budově a na garáži, jakož i připravit hranoly a dřevní hmotu pro samotné posezení. 

Toto jsme prováděli vlastními silami. Poté nastoupila tesařská firma pana Pavla Nevřeli, která 

provedla výstavbu přístřešku a následně firma Martina Bočka zrealizovala položení střešní 

krytiny. Dne 26.května pak byla celá přístavba skončena.   

Výstavba krytého posezení na našem areálu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Jako třešničku na dortu jsme pak nechali paní Kotulovou nakreslit na budovu našeho areálu 

znak SDH Kravaře a hasiče s hadicí, aby již na první pohled bylo všem jasné, komu patří tak 

pěkný areál.  

Nová ozdoba na budově našeho areálu 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V sobotu 6.5.2023 se naši muži i veteránu zúčastnili soutěže vyzývací pohár, které se tradičně 

účastní ještě veteráni z Dvořiska a Koutů. Tato soutěž proběhla na nově zrekonstruovaném 

areálu Olšinky, v Kravařích – Koutech a vítězství si odvezli naši muži.  

Hned další sobotu 13.5.2023 se pak tříčlenná delegace našich praporečníků, společně s naším 

praporem, zúčastnila Svatofloriánského setkání hasičů a hasičských zástav okresu Opava, 

kterých se sešlo více než třicet. Setkání proběhlo v sousedních Štěpánkovicích. Nejprve se 

všechny zástavy vydaly ze školního areálu ZŠ Štěpánkovice, průvodem, do místního kostela 

Svaté Kateřiny, kde proběhla mše svatá a poté se opět průvodem Štěpánkovicemi všichni 

vrátili zpátky do atria základní školy, kde čekalo malé občerstvení.  

Svatofloriánské setkání hasičů a zástav Kravař, Koutů, Dvořiska a Velkých Hoštic, na kterém 

rovněž nechyběla naše delegace, se konalo v neděli 28.5.2023 ve Velkých Hošticích. I zde se 

konal průvod zástav a to od hasičárny do kostela Sv. Jana Křtitele na mši svatou a poté se 

všichni přítomní vydali na posezení do pohostinství Vítek. 

Dne 1.7.2023 jsme měli v plánu uspořádat na areálu hasičský karneval, který však nakonec 

byl zrušen, protože 14 dnů před touto akcí jsme areál poskytli pro uspořádaní charitativního 

karnevalu, který pořádalo sdružení „Botunicnení“ a měli jsme obavy, že na naší akci, kterou 



jsme hodlali provést v mnohem menším rozsahu, než výše uvedené sdružení, nedorazí po tak 

krátkém časovém úseku dostatek lidí, aby se pořádání této akce vyplatilo.  

V neděli 11.6.2023 jsme na našem areálu uspořádali I. kolo Opavské ligy Autobond GROUP 

– Opavská liga v požárním sportu, které bylo zároveň 48. ročníkem   soutěže O slezský pohár 

SDH Kravaře.  Soutěžilo se, za slunečného počasí, v kategorii žen, dorostu a mužů. Ženských 

družstev přijelo celkem 8 a vítězství si časem 20,04 s. odvezly holky z Kozmic. 

Dorosteneckých družstev dorazilo 13 a nejlépe se vedlo dorostencům ze Štěpánkovic, kteří 

dosáhli času 18,26 s. Naši dorostenci skončili čtvrtí s časem 24,16 s. A konečně v kategorii 

mužů se do soutěže zapojilo 8 týmů, přičemž nejlépe to šlo mužům z Kozmic, kteří shodili 

terče v čase 20,27 s. Naši muži, stejně jako dorostenci, obsadili bramborovou, tedy čtvrtou 

pozici, časem 21,25 s. 

V pátek 30.6.2023 proběhla na našem areálu noční soutěž mladých hasičů v požárním útoku, 

která byla zároveň 40. ročníkem žákovské soutěže o pohár SDH Kravaře. Na start se postavilo 

13 družstev mladších žáků a 17 družstev starších žáků. V kategorii mladších jsme měli 

dvojnásobné zastoupení, přičemž „A“ družstvo dosáhlo nejrychlejšího výstřiku 16,87 sekund 

a ani výsledný čas 19.32 s. nebyl nejhorší a stačil by na druhé místo, ovšem při zvednutí savic 

bylo zjištěno, že na nich není našroubován řádně koš a proto bylo naše „A“ družstvo 

diskvalifikováno. Jejich kolegové z „B“ družstva pak skončili na 8 místě, s časem 35,05 s. O 

moc lépe se nevedlo ani jejich starším kolegům, kteří skončili jen o příčku výše, tedy na místě 

sedmém, s dosaženým časem 29,57 s. Vítězství v kategorii mladších si odvezlo družstvo 

z Chvalíkovic, časem 18,17 s. a v kategorii starších žáci z Klimkovic, časem 17,84 s. 

Dne 4.8.2023 proběhlo na areálu promítání filmu „Přání k narozeninám“, v rámci letního 

kina. Pro rok 2023 se totiž oddělení kultury města Kravaře rozhodlo vyhovět žádosti všech 3 

hasičských sborů v Kravařích a umožnilo provést těmto sborům, ve svých prostorách, 

promítání letního kina, přičemž náklady na promítání pokrylo město Kravaře. Výtěžek 

z dobrovolného 

vstupného putoval do 

„kasy“ města a 

výtěžek z občerstvení 

zůstal jednotlivým 

pořádajícím sborům. I 

přes nepřízeň počasí 

k nám dorazilo 

poměrně dosti diváků 

a ohlasy na organizaci 

byly veskrze kladné, 

takže v této nové 

tradici hodláme 

pokračovat, pokud to 

město umožní, i 

v dalších letech.   



VI. kolo Okresní ligy veteránů okresu Opava roku 2023, které bylo zároveň 23. ročníkem 

soutěže Veterán CUP SDH Kravaře, proběhlo, v našem areálu SDH Kravaře, dne 12.8.2023. 

Původní termín měla být tradičně první sobota v srpnu, tedy 5.8.2023, ale nepřízeň počasí nás 

donutila tento termín o týden posunout a asi právě to mělo za následek, že k nám dorazilo 

pouze 8 mužských týmů a 2 týmy žen. Jako tradičně museli všichni soutěžící zkrotit naši 

stařičkou koňskou stříkačku a o to víc nás těší, že nejlepší byli naši domácí chlapci, 

se součtem časů z obou kol 65,21 s. V kategorii žen pak vyhrála děvčata ze Lhoty u Opavy, se 

součtem časů 95,10 s. Nechyběly ani tradiční soutěže o mužský břuch či ženská prsa 

vylosovaných rozměrů, jakož i přenos raněné bečky. V tradiční tombole, která byla 

vylosována po skončení této soutěže, se nám podařilo nashromáždit 140 cen, v celkové 

hodnotě cca. 70.000,-  a vítěz si pro tentokrát mohl odvézt elektrokoloběžku.  

I letos jsme v rámci konání kravařského odpustu, konkrétně od čtvrtka 24.8.2023 do pondělí 

28.8.2023, otevřeli na areálu výdejní okénka a přivítali řadu návštěvníků, kterým jsme 

nabízeli bohaté občerstvení.  

Výjimečně jsme v roce 2023 uspořádali na našem areálu ještě jednu veteránskou soutěž, která 

byla zároveň posledním, tedy VIII., kolem Okresní ligy veteránů okresu Opava. Tuto soutěž 

jsme zorganizovali společně s hasiči z Dvořiska a důvodem byla skutečnost, že původní 

pořadatel, kterým mělo být družstvo z Kyjovic, z okresní ligy v průběhu jejího konání 

odstoupil. Dne 1.9.2023 se tedy, v podvečerních hodinách, sjelo celkem 9 mužských a 2 

družstva žen právě na náš areál. Jednalo se o noční soutěž, v netradičním požárním 

útoku,  kdy útočné vedení bylo složeno ze 

dvou rozdělovačů a nejprve po rozvinutí 

jednoho „B“ a jednoho „C“ na každém 

proudu museli proudaři shodit barel a poté, 

po rozpojení proudnice, přeběhnout k 

druhému rozdělovači, který byl vzdálen od 

toho prvního na jedno „B“, tam opět nechat 

zapojit jeden proud „C“ a utíkat k terčům, 

jejichž shozením došlo k ukončení pokusu.  

O vítězi tentokrát rozhodoval součet pořadí 

v jednotlivých kolech, přičemž nejlépe se 

vedlo našim veteránům, kteří díky druhému 

místu v prvním i druhém kole, dosáhli 

počtu bodů 4, což jim stačilo právě na 

příčku nejvyšší, neboť druzí hasiči 

z Kylešovic měli součet bodů 6. U 

kolektivu žen si vítězství odvezla děvčata 

z Lhoty u Opavy, díky lepšímu času 

v požárním útoku.  

 

 



Poslední soutěží v roce 2023, pořádanou na našem areálu, byla Opavská liga mládeže, která 

proběhla v sobotu 23.9.2023, v dopoledních hodinách, za doprovodu mírných dešťových 

přeháněk. Soutěžilo se ve štafetě 4 x 60 metrů a požárním útoku, v kategorii mladších – 12 

družstev -  a starších – 12 družstev - žáků, přičemž o vítězi soutěže rozhodoval nejlepší součet 

v pořadí, v těchto disciplínách. Našim žákům se tentokrát moc nedařilo (i z důvodu neúčasti 

některých borců, kteří se účastnili v tu samou dobu konaného Mistrovství ČR v běhu na 60 m 

s překážkami v Brně), mladší skončili na 7. místě (5. místo ve štafetě a 7. místo v požárním 

útoku) a starší na místě 4. (4. místo ve štafetě a 5. místo v požárním útoku). Vítězství si 

odvezli mladší žáci z Hněvošic a starší žáci z Kyjovic. 

Ani v říjnu se nezastavil budovatelský život na našem areálu. Rozhodli jsme se totiž provést 

výraznou změnu ve vstupních prostorách na náš areál, kde po dlouhou dobu byly vysázeny 

túje, které ve svém středu ukrývaly čtyři chemické záchody. Protože však výstavbou zděných 

záchodů již tyto chemické ztratily svůj význam, rozhodli jsme se je prodat, túje vykácet a na 

jejich místo hodláme v dalším období umístit, s největší pravděpodobností lodní kontejner, do 

kterého pak zaparkujeme naší koňskou stříkačku, aby tato naše chlouba byla vidět již při 

vstupu na areál, respektive i z projíždějících vozidel a byla tak důstojným úvodem našeho 

areálu. Vrcholem této přestavby byla brigáda 7.10.2023.  

                                                                                                      PŘED 
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Pátek 20.10.2023 pak proběhla na areálu malá „kolaudace“ nově vzniklého přístřešku, která 

spočívala v malém posezení s pohoštěním, jako odměna pro ty, kteří se zejména v roce 2023 

podíleli na budovatelských pracích na areálu, kterýchžto rozhodně nebylo málo.  

V sobotu 2.12.2023 jsme měli v plánu uspořádat autobusový zájezd našich členů na vánoční 

trhy v Bratislavě, jakožto poděkování za celoroční činnost. Protože se nepodařilo zaplnit 

autobus pouze našimi členy, oslovili jsme i kamarády z Koutů a „důchodce“ z Kravař, takže 

nakonec jsme autobus naplnili do posledního místečka a v sobotu v 7.00 hodin ráno se mohlo 

vyrazit na cestu. Protože však, v předvečer našeho zájezdu, přišla do České republiky velká 

sněhová nadílka, staly se všechny silnice sjízdné jen s velkou opatrností a sníženou rychlostí, 

rozhodli jsme se nevydávat na dalekou cestu až do Bratislavy, ale „odskočit“ si na vánoční 

trhy do Brna a při zpáteční cestě absolvovat ještě prohlídku vánočních trhů v Olomouci. 

Nakonec se tato volba ukázala jako výtečná, protože jsme tak místo jedněch vánočních trhů 

absolvovali dva, ale hlavně zpáteční cesta, kdy se náš autobus pohyboval místy rychlostí 25 

km za hodinu, byla opravdu nekonečná. Každopádně když jsme po 21.00 hodině vystupovali 

z autobusu u kravařského areálu, vládla na tvářích všech účastníků spokojenost a radost, že už 

jsme zase doma. 

Část účastníků zájezdu na brněnských vánočních trzích 

 

 



Na konci roku přišel náš dvorní „vymýšleč“ akcí, Valtr Harazim, s myšlenkou uspořádat 

nějakou vánoční či silvestrovskou akci, pro naše spoluobčany. Mnozí jsme se této myšlenky 

báli, jestli vůbec někdo dorazí, když v čase předvánočním je v okolí různých akcí požehnaně, 

ale přesto jsme to riskli a dne 29.12.2023, od 16.00 hodin, jsme na areálu uspořádali akci 

s názvem „Silvestr nanečisto“. Areál jsme nazdobili vánočním osvětlením, připravili stoly i 

ohniště, oblékli se „stylově“  a pro návštěvníky, kterých se k naší radosti sešlo poměrně dosti, 

jsme připravili něco k zakousnutí,  ale i pestrý nápojový lístek, se studenými a hlavně teplými 

nápoji, které v tomto předsilvestrovském čase přišly vhod.  

Obsluha bufetu při akci „Silvestr nanečisto“ 

 

Žáci začali rok 2023 přípravou v tělocvičně i bazénu a jarní sezónu pak zahájili brigádou na 

areálu. Poté se zapojili do Opavské ligy mládeže, kterou se mladším žákům podařilo, 

v konkurenci 20 družstev, vyhrát a starší skončili na šestém místě. Rovněž žáci úspěšně 

rozjeli jarní kolo hry plamen a obě družstva postoupila do okresního kola. I tam se našim 

družstvům dařilo - mladší žáci skončili na druhém místě a za odměnu je čekal zájezd do Prahy 

a starší žáci postoupili na krajské kolo do Krnova, kde je čekalo 5 disciplín, z toho 2 jsou ze 

soutěží CTIF, které vůbec netrénujeme a tak bylo celkové 7. místo velkým úspěchem. Část 

žáků se zapojilo i do kolotoče v běhu jednotlivců na 60 metrů, složeného ze čtyř závodů, který 

se jmenuje Slezský pohár. V kategorii mladších dívek se nejlépe umístila Viktorie Ignácová 

na 8. místě z 66. závodnic, v mladších chlapcích jsme měli dvě umístění v TOP TEN, kdy 

z konkurence 58. běžců na 7. místě skončil Maxim Peterek a jen o pozici hůře pak Filip 



Stošek. Ve starších dívkách se nejvíce dařilo Isabele Křížové, která skončila 19. z 86. 

závodnic a u starších chlapců Matouš Ignác vybojoval celkové 11. místo z 59. konkurentů. 

Jako třešnička na dortu pak byla účast našich dvou mladších žáků na Mistrovství ČR v běhu 

na 60m s překážkami, které proběhlo 23.9.2023 v Brně. Lépe se vedlo Filipu Stoškovi, který 

časem 16.10 s., v konkurenci 120. závodníků obsadil 68. místo, a jen kousek za ním, na 75. 

místě, s časem 16.59 s. skončil Maxim Peterek. A odměnou za celoroční snažení, i 

povzbuzení do dalšího období, bylo již tradiční stanování našich žáků s trenéry a některými 

rodiči, které proběhlo, na našem areálu, v období 1.-4.7.2023 a jehož součástí bylo mimo jiné 

i sjíždění řeky Opava, návštěva lanového centra v Polsku, prohlídka památníku 2.světové 

války v Hrabyni a výlet na Pustevny. 

Dorostenci se zapojili do osmi kol Okresní ligy Autobond Group, ve které skončili na 

celkovém 10. místě, z 19. družstev. Kromě toho se nejlepší dorostenečtí běžci zúčastnili i 

Moravskoslezského poháru v běhu na 100m překážek, kde se nejlépe dařilo, v kategorii 

starších dorostenek, Markétě Baránkové, která skončila na 3. místě. V mladších dorostenkách 

skončila Izabela Křížová na 10. místě a v mladších dorostencích Matouš Ignác na 8. místě.  

Muži se opět účastnili osmikolové série závodů v požárním útoku v rámci Poháru Autobond 

GROUP Opavská liga. Nepodařilo se jim sice obhájit loňské prvenství, ale bednu vítězů 

neopustili a v konkurenci 13. kolektivů nakonec skončili na třetím místě. A o skutečnosti, že 

si mužů váží i jejich soupeři svědčí i fakt, že opět 2 naši běžci byli nominování do All Stars 

týmu celkového poháru, který vybírají právě závodníci.  

Veteráni se i letos zapojili do Okresní ligy veteránů okresu Opava, která letos proběhla již po 

dvanácté a čítala 8 soutěží. Naše družstvo se však zapojilo jen do 6-i, neboť hned první kolo 

jsme museli vynechat v důsledku personálního nedostatku v našich veteránských řadách a 

termín sedmého kola, ve Štěpánkovicích, kolidoval s pořádáním kravařského odpustu, takže 

ani na tuto soutěž jsme se nevydali. I z důvodu těchto dvou absencí jsme skončili na 6. místě, 

ale o to víc nás hřálo dvojnásobné umístění na prvním místě a to v 6. kole na naší domácí 

soutěži Veterán CUP a rovněž v 8. kole na soutěži, kterou jsme u nás na areálu pořádali, 

společně s kamarády z Dvořiska.  

Jednotka SDH Kravaře i v tomto roce pracovala o síle 19-i členů, přičemž od příštího roku by 

se toto číslo mělo dostat na 20. V roce 2023 vyjížděla k 55. událostem, 12x šlo o požár, 

v jednom případě zasahovala u dopravní nehody a ve zbylých případech šlo o technickou 

pomoc.  O některých událostech z jednotky si můžete přečíst níže v úryvcích z BESEDNÍKU.  

I v letošním roce jsme obdrželi dotaci z Města Kravaře a to částku 280.000,-Kč na výstavbu 

krytého posezení a dále částku 90.000,-Kč na provoz našeho SDH. Jednotka obdržela na 

vybavení 60.000,-Kč z Ms. Kraje a 150.000,-Kč z rozpočtu Města Kravaře.  

Počet členů našeho sboru, starších 18 let byl k poslednímu dni roku 2023 celkem 53, z toho  

12 žen. K témuž dni jsme měli 28 žáků. V roce 2023 z našich členů naštěstí nikdo nezemřel. 
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